

Mondialisation, distorsion de concurrence et évolution technologique : portée et limites du succès du coton en afrique zone franc

[Favorite & sharing](#)
[Export BibTex](#)
[PDF Export](#)
[Report](#)

Conference proceedings of M. Fok - 2006

[Lien externe ou de téléchargement](#)

Literature reference

Author M. Fok

English title of the work Globalisation, competition distortion and technology evolution: extent and limitations of the cotton success in francophone african countries

Title of the work Mondialisation, distorsion de concurrence et évolution technologique : portée et limites du succès du coton en afrique zone franc

Year of publication 2006

Author's email michel.fok@cirad.fr

Publisher's address Cape Town (South Africa)

URL Address http://www.slire.net/download/61/2006_africa_cottonworld_txt.pdf

Countries concerned Benin
Burkina Faso
Cameroon
Ivory Coast
Mali
Chad
Togo
Mozambique

Associated thesauruses Colire
AFOMDnet

Keywords Colire Production cost comparison
Inter-country comparison of production cost
Technology factor of production cost
Seed
Fertilizing
Crop protection
Biotechnology factor of production cost
GM seed use conditions
Non-Technology factor of production cost
Other factors of production cost

Quality
[Show more](#)

Keywords AFOMDnet Insufficient action to reduce risk of income decrease for producers
Support the access to schemes of income insurance
Set up measures against agricultural calamities

Saved on 2011-12-14

Modified on 2011-12-14

Administrated by [Fok Michel](#)

Abstract

Les acquis positifs de la production cotonnière dans les pays de l'Afrique Zone Franc sont évoqués avec insistance au cours des trois dernières années, témoignant d'un "success story" trop rare en Afrique. Ce document explicite d'abord les éléments de ce succès, en distinguant les effets directs et indirects, d'une part de la production cotonnière au sens strict, et d'autre part des opérations de développement que la progression de la production cotonnière a incitées à conduire dans les zones co...

English abstract

The positive outcomes of cotton production in Franc Zone Africa are particularly emphasized during the last three years, indicating a "success story" too much rare in Africa. This paper firstly elaborates on these outcomes, by distinguishing direct and indirect effects, related in one hand to cotton production stricto sensus, and in the other hand to development operations that the cotton success encouraged to implement in cotton zones. This paper provides a clarification of the influencing fact...

[Help](#) | [About](#) | [Contact us](#) | [Legal informations](#)

[AfomdNET](#) | [Cantool](#) | [CIRAD](#)

© Copyright CIRAD 2010-2020

[English](#) | [Français](#)